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«Iată că vi se lasă casa pustie» (Matei 23:38)

Pe Sinai, Dumnezeu a făcut un legământ cu Israel. Acum, cu puțin timp înainte de 
a face un «legământ nou», a adresat o chemare conducătorilor lui Israel. A 
mustrat practicile rele cu intenția de a-i determina să își recunoască greșelile și să 
se pocăiască înaintea lui Dumnezeu. În acest fel nu vor fi distruși. Citind acestea, 
întreabă-te: greșesc eu oare în vreunul din aceste aspecte:
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«Iată că vi se lasă casa pustie» (Matei 23:38)



Isus anticipează lipsa lor de pocăință, anunțând 
pustiirea și distrugerea templului. La puțin timp după, 
la vizita unor greci (Ioan 12:20-26) anunță cum, 
înaintea respingerii lui Israel, acesta va pierde 
privilegiul de a fi portavoce-a mântuirii. 

Pe Sinai, Dumnezeu a făcut un legământ cu Israel. Acum, cu puțin timp înainte de 
a face un «legământ nou», a adresat o chemare conducătorilor lui Israel. A 
mustrat practicile rele cu intenția de a-i determina să își recunoască greșelile și să 
se pocăiască înaintea lui Dumnezeu. În acest fel nu vor fi distruși. Citind acestea, 
întreabă-te: greșesc eu oare în vreunul din aceste aspecte:

«Iată că vi se lasă casa pustie» (Matei 23:38)



«În vremea aceea, se părea că lucrarea lui
Hristos suferise o grozavă înfrângere. El biruise
în discuţia cu preoţii şi fariseii, dar se vedea bine
că ei nu-L vor primi ca Mesia. Despărţirea
definitivă venise. Pentru ucenici, situaţia părea
deznădăjduită. Dar Hristos Se apropia de
încheierea lucrării Sale. Marele eveniment, care
îi interesa nu numai pe iudei, ci şi lumea
întreagă, era gata să aibă loc. Când Hristos a
auzit cererea stăruitoare: „Vrem să vedem pe
Isus”, ca un ecou al strigătului lumii flămânde,
faţa Lui s-a luminat şi a zis: „A sosit ceasul să
fie proslăvit Fiul omului”. În cererea grecilor, El a
văzut primele roade aduse de jertfa Sa cea
mare.»

E.G.W. (HLL, pag. 621)



«El a şezut jos pe muntele Măslinilor. Şi ucenicii Lui au venit la El la o 
parte, şi I-au zis: „Spune-ne, când se vor întâmpla aceste lucruri? Şi care 
va fi semnul venirii Tale şi al sfârşitului veacului acestuia?“» (Matei 24:3)

Isus a prezentat același scenariu pentru distrugerea 
Templului din Israel și pentru Revenirea Sa.

Nu a prezentat o lume utopică, în care totul va merge 
bine. Vor fi mincinoși,  războaie, persecuție, frați falși, 
răcirea dragostei… (Matei 24:1-12).

Înainte de a vorbi de semne mai 
clare, Isus a prezentat o notă 
specială de speranță: «Dar cine 
va răbda pînă la sfîrşit, va fi 
mântuit» (Matei 24:13).

El a prezentat și o misiune 
pentru biserica Sa: «Evanghelia 
aceasta a Împărăției va fi 
propovăduită în toată lumea, ca 
să slujească de mărturie tuturor 
neamurilor» (Matei 24:14).



«De aceea, când veţi vedea „urâciunea pustiirii”, despre care a vorbit 
prorocul Daniel, „aşezată în Locul Sfânt” – cine citeşte să înţeleagă! –
atunci, cei ce vor fi în Iudeea să fugă la munţi;» (Matei 24:15-16)

În Matei 24:15-22, Isus se concentrează asupra 
momentelor care vor duce la distrugerea 
Ierusalimului și cum puteau credincioșii să scape de 
aceasta (desigur, acestea se vor repeta în istoria 
bisericii).

Când creștinii au văzut «Ierusalimul înconjurat de 
oști» știau că este momentul să abandoneze 
Ierusalimul (Luca 21:20 textul paralel cu Matei 24:15-
16 și explică «urâciunea pustiirii» în contextul 
Distrugerii Ierusalimului).

Când Vespasian a retras coloanele ce 
înconjura Ierusalimul, creștinii au 
fugit din oraș și s-au refugiat în Pella. 
În acest fel niciun creștin, se pare, nu 
a murit atunci când Titus a distrus 
Ierusalimul și Templul în anul 70.



«Căci, cum iese fulgerul dela răsărit şi se vede pînă la apus, aşa va fi 
şi venirea Fiului omului.» (Matei 24:27)

În Matei 24:23-31, Isus prezintă 
semnele specifice revenirii Sale:

La fel de adevărat precum s-a născut, a trăit și a murit, 
Isus se va întoarce pentru a ne duce acasă:
«astfel vom fi totdeauna cu Domnul» (1Tes. 4:17).



«Vegheaţi dar, pentru că nu ştiţi în ce 
zi va veni Domnul vostru.»

(Matei 24:42)
În parabola înregistrată în Matei 24:45-51, 
Isus ne prezintă două tipuri de slujitori.

Slujitorul credincios împlinește voia 
stăpânului și se preocupă de binele 
celorlalți.

Slujitorul necredincios se relaxează în 
așteptare, gândind că stăpânul va întârzia, 
trăiește o viață dezordonată și se poartă 
urât cu ceilalți. 

Nimeni nu știe momentul revenirii lui Isus 
(Matei 24:36). Din acest motiv, Isus ne invită 
să trăim așteptând.

A trăi așteptând înseamnă a trăi în așa fel 
încât dacă Isus vine acum să fim gata să Îl 
însoțim.



«Slujitorul cel rău, care spune în inima sa: „Stăpânul
meu întârzie să vină” mărturiseşte că aşteaptă pe Hristos
[…] Temându-se ca nu cumva fraţii lui să fie mai presus
ca el, începe să le discrediteze eforturile şi să le atace
motivele. În felul acesta, el îi loveşte pe tovarăşii lui de
muncă. […]

Chiar de la începutul răului a existat o neglijare a
vegherii şi a rugăciunii personale, apoi a urmat o
neglijare a altor îndatoriri religioase şi în felul acesta
calea a fost deschisă pentru toate păcatele ce au urmat.
[…] Nimeni nu este sigur. Indiferent care a fost
experienţa noastră, indiferent cât de înaltă era poziţia
noastră socială, noi trebuie să veghem şi să ne rugăm
continuu. Noi trebuie să fim controlaţi zilnic de Duhul lui
Dumnezeu sau, de nu, suntem controlaţi de Satana.»

E.G.W. (Mărturii pentru biserică, vol. 5, pag. 101-102)
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